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	Absher – Vehicles Plates / TWO Way Delivery Guideline Work Instruction
Owner/Department: SMSA Services

		

	
	



	Brief
	Absher – Vehicles plates 2 way delivery Process for its Operations.

	Purpose
	To provide work instruction to follow by SSCs front line employees.

	Person Affected
	All Staffs working in SSCs 

	Instruction
	Refer below


	Absher special project shipments containing new vehicle number plate(s) are forward to the validated SSC locations. 

Steps to follow:

1. Need to apply the Ops-to-Retail followed by a RTI scan upon receiving the shipment.

2. Call the consignee and inform that his/her new vehicle license plate(s) is/are available for collection. Remind the consignee that it is a mandatory requirement to submit the old license plate(s) while receiving the new vehicle license plate(s). Also inform the number of pieces of old license plate(s) required to be surrendered based on the quantity of new number plate/s received in the shipment.

· For uncollected shipment(s) on day 1, normal daily HAL procedure to follow.
3. Once the customer comes to collect his/her shipment containing the new vehicle license plate(s), politely ask first the required old license plate(s) if available for submission.

4. Match the plate number of the submitted old license plate(s) against the new one/s and confirm to receive complete number/s of old license plate(s) required to return (refer Absher old number plate guidelines for broken and missing information’s - original number plate will be returned to Absher with DEX07-9 Shpt Recalled by Shipper scan, if it’s not entitled for delivery).
5. Collect first the required old license plate(s) from consignee.

6. Apply normal POD process for the AWB containing the new vehicle license plate(s).

7. For returning the old vehicle license plate(s), refer to the Receiver Address 2 field in CORE. Copy the AWB number and paste in PoS AWB re-print screen to print the zebra label. Avoid encoding the numbers manually to ensure that you’re printing the correct return AWB.

8. Pack the return vehicle number plate/s shipment using a normal SMSA Pak or white bag (If, not able to pack in SMSA Pak due to the length of the number plate) and use the re-printed return AWB to connect the package as outbound shipment.

9. Apply the necessary 'Proof of Pick-up (PUP) and get the Retail to Ops PUP scans applied by the courier as usual for outbound shipments handling.

10. These shipments are for HAL only.  So no re-route request tickets or tasks for door delivery to be honored. Exceptional cases should be handled only with SSC management approval.

11. Uncollected overdue shipments should be returned to station by applying DEX14 scan, placing RTS Corporate label and getting Retail to Ops PUP scan applied by the Courier.


	تم البدء في إرسال شحنات مشروع أبشر والتي تحتوي على لوحة (لوحات) المركبات الجديدة إلى مراكز الخدمات التي تم التحقق من صحتها.
يرجى إتباع الخطوات التالية: 
1- قم بإجراء تحديث Ops-to-Retail متبوعًا بتحديث RTI عند إستلام الشحنة.

2- اتصل بالمرسل إليه وأخبره أن اللوحة (اللوحات) سيارته الجديدة متاحة للاستلام. ذكر المستلم بأنه من المتطلبات الإلزامية تسليم اللوحة (اللوحات) القديمة أثناء إستلام اللوحة (اللوحات) المركبة الجديدة. قم أيضًا بإخباره عن عدد قطع اللوحة (اللوحات) القديمة المطلوب تسليمها بناءً على عدد لوحات / لوحات الأرقام الجديدة المستلمة في الشحنة.

· بالنسبة للشحنة (الشحنات) التي لم يتم إستلامها بواسطة العميل في اليوم الأول، يجب إتباع إجراء HAL التحديث اليومي العادي.

3- بمجرد زيارة العميل لاستلام شحنته التي تحتوي على لوحة (لوحات) المركبة الجديدة، اسأل أولاً بأدب عن اللوحة (اللوحات) القديمة المطلوبة إذا كانت متاحة للتسليم.

4- قم بمطابقة رقم اللوحة (اللوحات) القديمة المقدمة مع اللوحة / اللوحات الجديدة وتأكيد استلام الرقم / الأرقام الكاملة للوحات القديمة المطلوبة لإعادتها. نرجو الإطلاع على التعليمات الموجودة على منصة ابشر فيما يتعلق باللوحات المكسورة او المفقودة، (ستتم إعادة اللوحات الأصلية إلى أبشر مع DEX07-9 Shpt Recalled بواسطة Shipper scan، إذا لم يكن مستوفي الشروط).
5- احصل أولاً على اللوحة (اللوحات) القديمة المطلوبة من المرسل إليه.

6- تطبيق إجراءات POD العادية للبوليصة التي تحتوي على لوحة (لوحات) السيارة الجديدة.

7- لإعادة اللوحة (اللوحات) السيارة القديمة، ارجع إلى الرقم المرجعي المذكور في البوليصة الأصلية أو في CORE وباستخدام PoS، أعد طباعة تلك البوليصة.
8- قم بتغليف شحنة رقم المركبة المرتجعة باستخدام كيس سمسا العادي أو كيس سمسا الأبيض (إذا لم تكن قادرًا على تغليف اللوحات داخل كيس سمسا العادي بسبب طول لوحة الأرقام) واستخدم البوليصة المُعاد طباعتها لتوصيل الشحنة على أنها شحنة صادرة.

9- قم بإجراء تحديث (PUP) الضروري وتحديث Retail To Ops PUP بوسطة مندوب قسم العمليات كباقي الشحنات. 
10- هذه الشحنات مخصصة لـ HAL فقط. لذلك لا يتم طلب توصيل بإستخدم الطلبات أو Tasks. يجب التعامل مع الحالات الإستثنائية فقط بموافقة إدارة مراكز الخدمات. 
11- يجب إعادة الشحنات التي لم يتم استلامها بواسطة العميل بعد انتهاء فترة HAL إلى قسم العمليات عن طريق إجراء تحديث DEX14 ، ووضع ملصق RTS Corporate و إجراء  تحديث Retail To Ops PUP بواسطة مندوب قسم العمليات . 
 


CORE Screenshot with Return AWB Reference
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Action Date Time 03/04/2023 13:58
Reference Number 1923032650016
Partner Tracking Number:

Total Weight 05

Booking Number

Sender Address 1 Prince Musaad bin Abdulaziz St As Suliymaniyah 12233, Riyadn, Government Printin

Package Status HUB Inbound Pkg Scan(HIPS)
Sender Account RX5979

Sender Name Absher - 2 Way Number Plate
Sender Address 2 RUH

Sender City 843907

Sender Country Saudi Arabia

Sender Contact +9662857444

Total number of pieces : 2

Package Service

Packing

High Value Tag Number

Location Code

Owner

Ticket Number

Receiver Account

Receiver Name

Receiver Address 1

Receiver Address 2

Recaiver City

Receiver Country

Receiver Contact

RUHH

9219

Add Ticket

[ T )

HAL @ KSA 41140 - Al Amm District, Al 1bn Abi Talib Road (Iskan)
Buraydah
‘Saudi Arabia

0555143514




SDC AWB Sample for the New Number Plate Shipment
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119 2210 2650 0001

coD

From : Absher - Viehicles Plates 2 Way
POBox - 67651 0
Riyach

1517

Tel # +9662687444

To: 1a i or e o

Jeddah
HAL @ KSA 42279 - Obhur Ash Shamaliyah Distict, Aabir Al Garath Street

Jeddah o
Mobile : 0564006864
Tel - 0564006864 HAL @ KSA42
Comments -0
tem Desc : SMSARRVPTWOWAY Customs 0 SAR

SMSARRVPTWOWAY 202210264493

A¥3AN3a
ALYVd QYIHL ON

AWB : 2290 0135 5856

Return AWB
229001355867




Old Plate number Acceptance Guideline for broken and missing information from Absher.
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Cut-out plate that shows English letters only
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Plate with unclear letters or numbers
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Plate number guideline

® mm ¢ Em

hiib aupal playBlg Loyl jgkii angnso asgl angnis lgilg allaall 2a5lg dogl
ulal$ ojall 15 352g 20 Jols S

Clear letters and numbers;
butit's cut-out into two complete parts
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Cut-out plate that shows Arabic letters and numbers only

&

s wyn Il jghi angndn asgl angais litlg allaall 2 asg)
Cut-out plate that shows letters only mﬁdq--hmpg Jhin
Clear letters and numbers but partially cut-out:
whils the missing part s available
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s P D i Claar lettara&numbars with a ful or partial missing

of the “Two Swords&Palm" logo or the "KSA” letters.
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U5y of oyl u53 of s 23guns lgilg pllaall aaslg 2sg) o ayyall copallg aalll 6955 illg aaraill cilagll
Forging or changing letters or numbers. Plate with deleted letters or numbers but identifiable 0ld plate that shows letters&numbers only
Lo i o lgolliul aig Algiin ) Note: abalo
Acceptable to be received from SMSA
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yiod 2o U5 go cilogll Jlasial calb 3445 Jib olasib £ 25 Juash o inig ASgss0 If & plate’s numbers or letters seem suspicious or unclear, you can turn over
Refused. A missing plates report is required from the client through Absher platform plate to verify the numbers.
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